
 
Bestyrelsesmøde Viby-Rosenvang dagtilbud 

Bilag: Principper for budget, budgetskema 2021, principper for kost (ændring godkendes), rådmandens valgte temaer til 
kvalitetsdrøftelse 0-6 år.   
 

 
Hvor:     
Forbuddet om at mødes på tværs af alle dagtilbuddets afdelinger foreløbigt er gældende indtil 07.02.2021, 
derfor igen møde over TEAMS   
 
            
Hvornår:   D. 03.02.2021 fra kl. 17.15 til kl. 19.45    
   
Hvem:       
Forældrerepræsentanter:  

• Sidse Godske Olsen Børnehuset Grundtvigsvej (formand)    
• Lotte Lind Larsen, Østerbo Vuggestue og Børnehave (næstformand) 
• Kristian Krämer, Børnehuset Hurlumhejhuset    
• Michelle Thomsen, Børnehuset Fredensvang (-)       
• Signe Roholt, Børnehuset Vidtskue  
• Mie Lundgaard, Børnehuset Vilhelm Becks Vej  
• Helle Rûger, Børnehuset Moltkesvej (-) 
• Mette F. H. Mathiasen, DII Tumlehuset  
• Mette Engberg-Sønderskov, Vuggestuen Bjørnbaksvej (-) 

 
Medarbejderrepræsentanter:  

• Gitte (Bjørnbaksvej)  
• Søren (Vilhelm Becks vej) 
• Dorthe (Vidtskue) 
• Cecilie Marie Pape Kristensen, Studerende Vuggestuen Bjørnnaksvej 

 
 
Gæster:  

• Peter Behnk (adm. leder) deltager i den første time 
• Anne Tillemand (læringspartner stærkere læringsfællesskaber) deltager derefter med oplæg.     

 
Dagtilbudsleder: Lisbeth  
 
Referent: Lotte Lind Larsen  
                                   

 

Dagsorden: 
 
Kl. 17.15-17.20 Velkomst og rammesætning.  
 

Kl. 17.20 til 18.20: Budget (bestyrelsens principper + budgettildeling vedhæftet)  

Gennemgang af budget 2021 v/adm. leder Peter Behnk 
• Orientering omk. fordeling, reservationer og prioriteringer for budget 2021. 
• Uforudsete udfordringer i 2020.  
• Et forsigtigt bud på, hvordan dagtilbuddet kommer ud af 2020.  

______________________________________________________________________ 
Peter gav et tilbageblik på økonomistyringen i 2020 for Viby-Rosenvang Dagtilbud. Året har været præget af 
Corona: 
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• Der er anvendt fælles  kriterier for tildeling af midler til afdelingerne, og der er synlighed i råderum 
• Neptunvej er lukket 
• Lederskifte på Moltkesvej 
• Bevilling til Minimumsnormeringer fordelt på afdelingerne 
• Bevilling fra Socialministeriet til Hurlumhejhuset, Moltkesvej og Østerbo 
• Corona – ordninger til ekstra folk 
• Aktivitetsbaserede udgifter har været lavere end forventet 
• Ekstrabevilling fra byrådet til ekstra anlæg 
• Udfordringer ift. rekruttering 
• Opmærksomhed på reserveret beløb til ekstern kost fra 2021 
• Udfordringer i forhold til rekruttering 

Det har været et år, hvor fokus har været på andet, end man lige havde regnet med. Der har været arbejdet 
med rigtig mange ubekendte i år. Der er først i begyndelsen af 2021, at der kom fuldt overblik over, hvor 
meget, der blev kompenseret ift. Corona. I dagtilbuddet har vi prioriteret at sætte ekstra mandskab på ift. 
de ekstraopgaver som tiden med covid19 har medført. (vask af legetøj, afspritning mv)   

Peter gav et blik ind i 2021: 

• Fortsat minimumsnormeringer 
• Fortsat bevilling fra Socialministeriet 
• Lederskifte på Bjørnbaksvej 
• Lederskifte I Østerbo 
• Renovering af Moltkesvej 

3 nederste bullets går ikke direkte ind og påvirker økonomien, men det vil have en indirekte påvirkning, da 
pæd. ledere fra andre afdelinger hjælper ind ifm. lederskifte. Ift. renovering ligger udgifterne udenfor 
dagtilbuddets budget, men de gener som byggeriet forvolder vil på forskellig måde påvirke driften.  

Peter gav eksempel på udviklingen fra 2020-2021. Umiddelbart er der ikke reelt kommet flere penge pr. 
barn til rådighed. 

Beregningsparamentre – grundbudget blev gennemgået. Alt i alt er der 56 mio. Kr. Til Viby-Rosenvangs 
Dagtilbud. Pga. ændringer i hvornår børn skal starte i børnehaven, så går minimumsnormeringerne næsten 
udelukkende til denne ændring, og derfor er der reelt ikke flere penge til dagtilbuddet. 

Tillægsbevillinger blev gennemgået, dette omhandler penge til børn m. handicap osv. penge, som følger 
bestemte børn, der har brug for ekstra bevillinger. Under tillægsbevillinger omhandler også udgifter til 
bygninger/grønne arealer m.v. Budgettet ligger i år samlet set på ca. 63 mio. kr. 

Peter gennemgik hvordan pengene fordeles til afdelingerne:  

1. Fælles reservationer 
2. Øvrige midler lægges ud til afdelingerne ved brug af budgetfordelingsarket 

a. Barnsbestemte beløb 
b. Beløb til ledelse i forhold til antal grupper (f.eks. er der fuld ledelsestid til de afd. der har 6 grupper) I 

de afdelinger, der har 3- 4 børnegrupper vil den pæd. leder, i begrænset omgang, indgå i børnetid.  
c. Specifikke bevillinger 
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Der ligger en del afvejninger i forlængelse af ovenstående punkter, hvor meget skal tilbageholdes på 
fælleafsnittet til at hjælpe en nødstedt afdeling? Hvordan sikrer vi afdelingernes budgetoverholdelse? 
Hvornår har man behov for at fællesskabet træder til?  

Hvad går til de fælles reservationer: 

• Ledelsesløn: 890.000 
• Administration inkl. IT-udstyr: 345.000 
• Administrativt fællesskab: 935.571 
• Kommunikationsmedarbejder: Opgaven er under overvejelse. Vi skal være sikre på, at vi 

gør det rigtige, og at pengene går til det rigtige. Det blev vendt, om det var muligt at lægge 
opgaven ud centralt, men det er endnu usikkert, hvilken vej, vi vil gå. 

• Fratrædelses/særlige forhold 
• Fælles poster/fælles kursusudgifter 
• TR arbejde 
• PA elever 
Alt i alt er der budgetteret med 998.000 kr. til ovennævnte poster. 

Fælles reservationer i dagtillbuddet, hvor en del af dagtilbuddets akkumulerede opsparing anvendes til 
finansiering. 

• Faglige initiativer og kompetenceudvikling 
o Sprogtrappen 
o SLF reflekterende dialoger 
o Implementering af AULA 
o Sprogvejledere 

 

Alt i alt er der sat 632.000 kr. til disse poster. + hertil knap 90.000 kr. til uddannelse af krop- og 
bevægelsesvejledere. 

Primo 2020 var der en akkumuleret opsparing på 1.6 mio. kr. 

Bestyrelsen godkender det fremlagte budget med fremlagte prioriteringer og reservationer.   

Kl. 18.20-18.25: En lille pause væk fra skærmen.  

Kl. 18.25 til 19.10: Stærkere Læringsfællesskaber.  

Oplæg v/læringspartner Anne Tillemand: SLF, - en tilgang til kvalitetsudvikling af praksis. 

Fælles drøftelse ud fra det hørte.  

Stort projekt som hele Aarhus Kommune har gang i, dvs. det involverer både skoler og dagtilbud. 

Hvordan skabes de bedst mulige rammer for børnene. Bygger på 4 søjler: 

• Fælles værdier og vision – kan være helt konkrete ting, så som at hilse med navn nævnelse 
• Fokus på børn og unges læring og udvikling- hele tiden holde fokus på de forskellige situationer og hvad man 

kan lære der 
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• Samarbejde – Vi tror på, at vi er klogere sammen. Samarbejde med kollegaer 
• Reflekterende dialoger – Ved dialog, finder vi ud af sammen, hvordan vi ”går til” børnene for at styrke den 

professionelle dømmekraft 
• Styrke den professionelle dømmekraft 

 

De muligheder vi kan stille til rådighed for børnene, hvad får de ud af det? Hvad skal vores læringsmiljø 
tilbyde børnene for at opfylde deres her og nu behov?  

Der er arbejdet med følgende i Viby Rosenvang dagtilbud: 

Hvad er kvalitet i et pædagogisk læringsmiljø? Det ved vi, når vi lykkes med at finde sammenhængen 
mellem det pædagogiske læringsmiljø i dagtilbuddet og børnenes trivsel, læring, udvikling og dannelse.  

Anne uddybede, hvordan det er grebet an i dagtilbuddet. Der har været fællesarrangementer på tværs af 
institutionerne og ude i de enkelte institutioner. Der er nogle faglige fyrtårne. Der har været rigtig god 
opbakning over hele linje og ambitionsniveauet har været højt. 

Søren, Gitte og Dorthe bød ind med erfaringer fra dagligdagen. Det handler især om vidensdeling og læring 
fra andre pædagoger enten i samme institution eller på tværs af afdelingerne. Og så har det været rart, at 
der er sat nogle formelle rammer op til at arbejde inden for, og at man kan få lov til at bruge sin faglighed. 

Der har også været skabt et rum for de pædagogiske ledere, således at de kunne bruge hinanden til 
sparring. 

Der blev udtrykt interesse for at det var noget viden, der kunne være godt at få formidlet videre ud til alle 
forældre. 

 
Kl. 19.10-19.35: Sidste nyt fra dagtilbuddet  
 
Lidt om, hvad der rører sig v/Lisbeth: 

• Ændringer i dagtilbuddets ledelsesteam/info 
• Ombygning/renovering på Moltkesvej/info 
• Resultat af kostafstemning for dagtilbuddets afdelinger. (Herunder opdatering af principper for kost 

gældende fra 01.07.2021. (vedhæftet, ændring med rødt) kræver godkendelse.  
• Social kapital måling i Dagtilbuddet/info 
• Covid19, restriktioner et fælles vilkår for børn, forældre og medarbejdere 

 

Sluttelig til orientering: Rådmandens valgte temaer til Byrådets politiske drøftelse af kvalitet på 0-6 
årsområdet (bilag vedhæftet)  

Ændringer i dagtilbuddets ledelsesteam: 

Gundhild er fra 1. januar kun leder på Grundtvigsvej. 

Marianne Duun (leder Østerbo) tiltræder vuggestuen Bjørnbaksvej 1. marts. 
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Ansættelsesudvalg er til den ledige stilling i Østerbo er dannet. Lisbeth har lavet stillingsopslag. 
Rekrutteringskonsulent er blevet tilkoblet. Lisbeth er fortrøstningsfuld ift. at få rekrutteret en ny leder til 
Østerbo. Fin opbakning fra ledelsesteamet om hjælp til Østerbo i de måneder, der bliver uden leder. .  

Pia Lybek har været sygemeldt de sidste 8 mdr. og er begyndt lige så stille at starte op igen. De 
konstituerede leder varetager stadig deres opgaver, mens Pia starter op. 

Ombygning på Moltkesvej: 

Ombygning på Moltkesvej er i gang igen efter at det tidligere entreprenørfirma gik konkurs. 

Kostordning: 

Der foreligger resultat af kostafstemning. Vidtskue og Fredensvang har stemt nej.  

Alle øvrige afdelinger har stemt ja til forældrebetalt kostordning. Da Janni har opsagt sin stilling i 
Tumlehuset, så bliver der allerede nu leveret mad fra MONAs til Tumlehuset.  

Når en fremtidig bestyrelse konstitueres i 2022, skal kost-principperne drøftes på ny. Det godkendes i 
bestyrelsen, at tekst vedr. Tumlehuset udgår af principperne for forældrebetalt frokostordning. 

 

Social kapital måling: 

Der har været en social kapital måling i dagtilbuddet. Fælles for hele dagtilbuddet var den gul. Det betyder 
med andre ord, at dagtilbuddet samlet set har bevaret status quo, trods en lang periodet, hvor coiv19 på 
mange måder har udfordret arbedjsmiljøet. Der er i MED udvalget truffet en beslutning om, at der arbejdes 
videre i de enkelte afdelinger med det, der giver bedst mening lokalt. Gode tilbagemeldinger fra 
arbejdsmiljøgrupperne. 

 

Covid-19 status: 

Den sidste uge har der ikke været nogle medarbejdere eller børn, der har været ramt af Covid-19. Enkelte 
medarbejdere bøvler med senfølger af Covid-19.  

 

Orientering vedr. høringssvar: 

Temaer fra rådmanden går fint i spænd med det, der arbejdes med i dagtilbuddet. 

• Kvalitet i læringsmiljøer - med særligt fokus på: 
• Udemiljøer 
• Sproglige læringsmiljøer 
• Andel af uddannet personale (sammensætning af personale) 

• Børn i sårbare og udsatte positioner - med fokus på: 
• Inklusion 
• Fremmøde 
• Sundhed (kost og bevægelse) 
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Kl. 19.35-19.45: Eventuelt. 
Næste møde vil der være oplæg fra Gitte omkring sprog og arbejdet med sprogtrappen 

Næste bestyrelsesmøde ligger d. 8. april. 

 

 


